
 

Dne 11. prosince 2020 

č. 14/2020 

 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu Fakulty filozofické 

 

Přítomni 

Mgr. Martin Boček, Ph.D., Mgr. Tomáš Hirt, Ph.D., Bc. Petr Kačírek, PhDr. 

František Kalvas, Ph.D., PhDr. Roman Kodet, Ph.D., Mgr. Miloš Kratochvíl, Ph.D.,  

Mgr. Daniel Křížek, Ph.D., PhDr. Ivona Mišterová, Ph.D., Mgr. Michal Polák, Ph.D., Mgr. 

Radek Schuster, Ph.D., MMgr. et Mgr. Zdeňka Špiclová, Bc. Attila Vatansever 

 

Vedení FF 

PhDr. David Šanc, Ph.D., PhDr. Tereza Šlehoferová, Ph.D.  

 

Hosté 

 

Omluveni 

Mgr. David Fronk, PhDr. Helena Horová, Ph.D., Mgr. Tereza Kamišová,  

Mgr. Lukáš Lenk, PhDr. Vladimír Naxera, Ph.D., doc. PhDr. Lukáš Novotný, Ph.D.  

 

 

Program: 

1. Úvodní slovo vedení 

2. Informace o přípravě Strategického záměru FF 21+ 

3. Informace o přípravě podmínek přijímacího řízení 

4. Informace o proběhlém dotazníkovém šetření mezi studujícími doktorských studijních 

programů 

5. Zprávy z AS ZČU 

6. Zprávy ze studentské komory 

7. Různé 

 

Zasedání AS FF probíhalo dne 11. prosince 2020 od 13:00 hod. prostřednictvím online 

platformy „google meet“. Senát byl po celou dobu zasedání usnášeníschopný. 

 

V úvodu zasedání předseda dr. Roman Kodet přivítal členy AS FF a členy vedení Fakulty 

filozofické a poté předal slovo panu děkanovi.  

 

1. Úvodní slovo vedení FF 

 

Pan děkan přivítal všechny přítomné na posledním zasedání akademického senátu v zimním 

semestru tohoto akademického roku a informoval o dění na fakultě a univerzitě.  

1.1) AS ZČU neschválil Strategický záměr a metodiku rozpočtu (více viz dále).  

1.2) Dosud není známo, kolik studentů bude matrikou započteno. Zatím probíhá ověřování 

na ministerské úrovni. Lze předpokládat, že univerzita stanovený počet studentů 

nepřekročila ani nepodkročila.  



1.3) Fakulta stále čeká na výsledky akreditace nových programů u RVH a NAÚ. Na 

zasedání RVH dne 10. prosince byly projednány návrhy programů KSS, KAP a KSA. 

Některé návrhy se však nedostaly na program jednání a byly přesunuty na lednové 

zasedání, tj. bakalářský studijní program Antropologie a magisterský studijní program 

Politologie. NAÚ nestihl projednat návrhy studijních programů KAR (bakalářský a 

magisterský) a KBS (bakalářský a magisterský). Předběžné zprávy ohledně návrhu 

KBS jsou pozitivní. Bakalářský program by měl být akreditován na 10 a magisterský 

program na 5 let. 

1.4) Je třeba projednat a následně per rollam schválit podmínky přijímacího řízení na 

akademický rok 2021/2022, aby bylo možné otevřít přijímací řízení v prvním 

lednovém týdnu roku 2021. Podklady jsou k dispozici v úložišti. V případě 

navazujícího magisterského programu KFI Filozofie pro umělou inteligenci, který 

bude projednáván na únorovém zasedání RVH, bude postupováno rychle a operativně.  

1.5)  U řady programů bude pravděpodobně požadována dílčí hodnotící zpráva, jejíž 

součástí je evaluace silných a slabých stránek pracoviště. Slabinou je v tomto ohledu 

personální růst. Je třeba tento deficit odstranit. 

1.6) Připravuje se změna u funkce vedoucí/ho katedry. Od příštího roku bude funkční 

období vedoucí/ho katedry termínované na max. 3 roky. Uchazeč o pozici musí 

předložit strategický plán rozvoje pracoviště na 3 roky. Počet po sobě jdoucích 

funkčních období není omezen. Uchazeč/ka o pozici vedoucí/ho může být jmenován 

přímo či projít výběrovým řízením.  

1.7) V současné době probíhá tvorba nových webových stránek fakulty podle univerzitního 

vzoru. Stránky by měly být dokončeny do konce roku.  

 

2. Informace o přípravě Strategického záměru FF 21+ 

 

Proděkanka dr. Tereza Šlehoferová informovala o přípravě Strategického záměru FF 21+. 

Veškeré podklady jsou zveřejněny v úložišti. Strategie fakulty byla rozpracována na základě 

podkladů kateder, jejichž úkolem bylo specifikovat, jakým směrem by se chtěly rozvíjet. Dr. 

Šlehoferová v této souvislosti rovněž potvrdila, že Strategický záměr ZČU nebyl AS ZČU 

schválen.  

Strategický záměr, mimo jiné, vymezuje „Vize a hlavní směry strategie FF ZČU 2021+“, 

jejichž součástí je motto. Členové AS by měli znění motta prodiskutovat a pokusit se 

naformulovat jej tak, aby vystihovalo charakteristiku fakulty a oslovovalo rovněž veřejnost. 

Motto by mělo být jedním z bodů programu na dalším zasedání AS. 

Strategický záměr dále upřesňuje základní hodnoty, které fakulta při naplňování vize 

respektuje, tj. svoboda a otevřenost, odpovědnost a úcta k tradici. Strategický záměr následně 

vymezuje klíčové priority na dané období: 

1) kvalitní a relevantní vzdělávání 

2) excelentní tvůrčí činnost 

3) otevřená a společensky odpovědná fakulta 

4) transparentní řízení a férové podmínky pro rozvoj zaměstnanců 

5) odpovídající infrastruktura a podpůrné činnosti 

Klíčové priority zároveň korespondují s činnostmi rozvíjenými jednotlivými katedrami. Ke 

každé klíčové prioritě jsou stanoveny strategické cíle, přičemž každý cíl odkazuje na určitou 

důležitou oblast. 

ad 1) kvalitní a relevantní vzdělávání 

a) podporovat a rozvíjet kompetence studujících relevantní pro praxi a uplatnění ve 21. 

století 



b) uplatňovat moderní výukové metody, metody flexibilních forem vzdělávání a rozvíjet 

možnosti celoživotního učení 

c) posilovat synergii mezi vzdělávací a tvůrčí činností a rozvíjet podmínky pro 

zapojování studujících do výzkumných projektů 

d) rozvíjet mezinárodní dimenzi vzdělávací činnosti 

e) reflektovat individuální potřeby studentů a podporovat sociální a akademickou 

integraci studujících 

ad 2) excelentní tvůrčí činnost 

a) rozvíjet mezinárodní dimenzi tvůrčí činnosti 

b) podporovat vytváření kvalitních a relevantních výsledků základního i aplikovaného 

výzkumu 

c) zlepšovat podmínky pro tvorbu kvalitních a relevantních výsledků tvůrčí činnosti 

ad 3) otevřená a společensky odpovědná fakulta 

a) zvyšovat informovanost a povědomí o vzdělávací činnosti fakulty u relevantních 

zainteresovaných stran 

b) popularizovat a zvyšovat informovanost o výsledcích tvůrčí činnosti fakulty u 

relevantních zainteresovaných stran 

c) reflektovat podněty od partnerů z veřejného, soukromého a neziskového sektoru 

d) rozvíjet mezinárodní dimenzi prezentace fakulty prostřednictvím relevantních nástrojů 

a zvýšit informovanost relevantních zainteresovaných stran (zahraničních studujících, 

zaměstnanců, partnerů) 

Strategické cíle jsou konkretizovány prostřednictvím operačních cílů a tzv. opatření. 

Komunikační strategie a návrh PR plánu je připravován ve spolupráci s Mgr. Naďou 

Hlaváčkovou a PR týmem.  

Klíčové priority a strategické cíle 4 a 5 budou dopracovány po návrzích vzešlých z KD a AS. 

S ohledem na stanovené cíle se blížíme cílům deklarovaným MŠMT.  

Předseda senátu dr. Kodet poděkoval paní proděkance za detailní výklad, a především za práci 

na Strategickém záměru a otevřel diskusi. Dr. Daniel Křížek poznamenal, že považuje motto 

za důležité. Současně navrhl motto ve znění „Volnost, rovnost, vzdělání“ a následně rovněž 

„Slyšet, vidět, učit se“ v české a latinské verzi „Audio, Video, Disco“. V závěru diskuse se dr.  

Křížek vyslovil pro zachování motta a vyzval k formulaci takového znění, které by fungovalo 

směrem k uchazečům a sebeprezentaci fakulty (lze kombinovat i s obrázkem či logem). Znění 

motta navržené dr. Křížkem podpořila Mgr. et Mgr. Zdeňka Špiclová. Motto zůstává jako 

úkol k zamyšlení a diskusi na dalším zasedání AS. 

Do 8. ledna 2021 je třeba seznámit se s dokumentem Strategického záměru, který je 

k dispozici v úložišti, a dodat podněty a komentáře buď přímo do textu dokumentu, nebo 

zaslat emailem paní proděkance dr. Tereze Šlehoferové.  

 

3. Informace o přípravě podmínek přijímacího řízení 

 

Pan děkan informoval, že v brzké době bude třeba projednat a schválit podmínky přijímacího 

řízení. Ve stávajícím znění nedošlo k žádným zásadním změnám. Paní proděkanka dr. Helena 

Horová shromáždila návrhy podmínek přijímacího řízení, které jsou nyní k dispozici 

v úložišti. Hlasování proběhne per rollam do pátku 18. prosince 2020. Podmínky přijímacího 

řízení se týkají následujících programů: 

- bakalářských studijních programů: 

- Cizí jazyky pro komerční praxi  

- Filozofie  

- Mezinárodní vztahy – teritoriální studia  

- Historie  



- Společnost a politika  

- Sociální práce  

- navazujících magisterských studijních programů:  

- Areálová studia: bavorská studia 

- Humanitní studia 

- Mezinárodní vztahy 

- Moderní dějiny 

- Sociální a kulturní antropologie 

- Sociologie 

- Učitelství francouzštiny pro střední školy 

- doktorských programů: 

- Archeologie 

- Archaeology 

- Filozofie a dějiny vědy a techniky 

- History and Philosophy of Science and Technology 

- Moderní dějiny 

- Modern History,  

- Mezinárodní vztahy. 

 

4. Informace o proběhlém dotazníkovém šetření mezi studujícími doktorských 

studijních programů 

 

Paní proděkanka dr. Tereza Šlehoferová informovala o dotazníkovém šetření, které proběhlo 

mezi studenty doktorských studijních programů fakulty. Data zpracoval dr. Ladislav Toušek. 

Vzhledem k přípravě nové metodiky pro doktorské studenty/studentky bylo v říjnu provedeno 

online dotazování. Formulář obsahoval pět otevřených otázek určených pro studenty a 

studentky prvních ročníků, devět otázek pro studenty a studentky vyšších ročníků a dvě 

otázky, které byly kladeny všem studentům a studentkám. Šetření probíhalo anonymně. 

Celkově odpovědělo 47 studentů. Informace se „nerozpadly“ po oborech, aby nebyli studenti 

lehce identifikovatelní. Prostřednictvím dotazníku byla zjišťována u studentů prvních ročníků, 

např. motivace k postgraduálnímu studiu, očekávání spojená s rolí školitele/školitelky, 

očekávaný přínos doktorského studia a znalost práv a povinností; u studentů vyšších ročníků, 

např. hodnocení průběhu studia, hodnocení spolupráce se školitelem/školitelkou, způsob 

spolupráce, profesní rozvoj v rámci studia, pracovní vytížení apod. Otázky pro 

studenty/studentky všech ročníků se týkaly genderové (ne)rovnosti a připomínek ke studiu. 

Výsledky jsou poměrně konkrétní a detailní, současně však do jisté míry ambivalentní. 

Analýza výsledků poskytuje zajímavý feedback, respektive potvrzuje, zda fakulta v oblasti 

doktorského studia směřuje správným směrem. Jak již bylo uvedeno, s materiálem se bude 

dále pracovat při tvorbě metodiky doktorského studia. Kompletní materiál je k dispozici 

v úložišti.  

 

5. Zprávy z AS ZČU 

 

Dr. Roman Kodet informoval, že v uplynulém období zasedal AS ZČU dvakrát, přičemž 

první jednání bylo značně bouřlivé. Na druhém zasedání dne 9. prosince 2020 byla 

projednávána nová metodika rozpočtu a Strategický záměr ZČU. Metodika rozpočtu ani 

Strategický záměr nebyly schváleny. V této souvislosti poděkoval předseda senátu dr. Kodet 

panu děkanovi a fakultním zástupcům v AS ZČU za aktivní participaci na jednání.  

 

 



4. Zprávy ze Studentské komory AS FF ZČU 

 

Mgr. et Mgr. Zdeňka Špiclová informovala o vyjádření studentů ke Strategickému záměru. 

Objevily se zde významné body, např. využití zájmových aktivit studentů při sledování „třetí 

role univerzity a poptávka po možnosti vykonávat praxi v institucích a priori předjednaných 

ve spolupráci s městem Plzeň (galeriích, muzeích, archivech, neziskových společnostech 

apod.). Pan děkan poděkoval členům studentské komory, Mgr. et Mgr. Zdeňce Špiclové, Mgr. 

Davidu Fronkovi, Bc. Atillovi Vatenseverovi a Bc. Petru Kačírkovi, a požádal Petra Kačírka 

o stanovisko studenta. Petr Kačírek uvedl, že se ke studiu vrátil téměř po deseti letech, kdy 

byl zaměstnán v komerční sféře, a momentálně je aktivní v Klubu absolventů. Pan děkan ještě 

jednou poděkoval Studentské komoře za spolupráci.  

 

5. Různé 

 

Pan děkan poděkoval všem senátorům za práci v tomto kalendářním roce a vyjádřil naději, že 

v příštím roce již bude možné setkat se osobně. Popřál všem přítomným krásné vánoční 

svátky plné zdraví a odpočinku a vše nejlepší do nového roku. K přání se připojila také paní 

proděkanka Tereza Šlehoferová a předseda AS Roman Kodet, který popřál členům vedení a 

senátorům klidné Vánoce a vše nejlepší do nového roku, především pevné zdraví.  

 

Následující zasedání AS proběhne dne 22. ledna 2021 od 13:00 pravděpodobně online. 

Předsednictvo AS se sejde 13. ledna 2021 v odpoledních hodinách.  

 

 

Zapsala: PhDr. Ivona Mišterová, Ph.D. 

 

Schválil a doplnil: 

PhDr. Roman Kodet, Ph.D. 

Předseda AS FF 

 

 

V Plzni dne 14. prosince 2020 


